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Besvarelse af spørgsmål 197 alm. del stillet af udvalget den 13. januar 
2011 efter ønske fra Bjarne Laustsen (S).

Spørgsmål:
Hvad er baggrunden for, at der med finansloven for 2011 er lagt loft over 
antallet af studerende på uddannelserne til maskinmestre og skibsoffice-
rer?

Svar:
Optaget på de maritime uddannelser er steget markant i de seneste år, ik-
ke mindst på maskinmesteruddannelsen. En fortsat vækst i optaget ville 
medføre et finansieringsbehov på ca. 380 mio. kr. i perioden 2011-2014. 

Som led i Aftalen om finansloven for 2011 blev der tilført området over 
175 mio. kr. i perioden 2011-2014. Det yderligere finansieringsbehov 
blev dækket ved at sætte et loft over den fremtidige udgiftsvækst ved fra 
2011 at indføre en adgangsbegrænsning på skibsofficers- og maskinme-
steruddannelserne samt at reducere taxametertilskuddene til de maritime 
uddannelser med 1,5 % i 2011. 

Jeg vil gerne understrege, at der er bevaret et højt aktivitetsniveau på de 
maritime skoler med afsæt i relative høje optag i 2009, som lå et godt 
stykke over niveauet, da det frie optag blev indført i 2008.
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